
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران:

ایران برای اولین بار وارد بازار شیل های 
نفتی می شود

ایسنا/لرستان مدیر اکتشاف شــرکت ملی نفت ایران گفت: وجود شیل های نفتی در منطقه قالی 
کوه شهرســتان الیگودرز موفقیت بزرگی برای جمهوری اســامی است که برای اولین بار ایران را 
وارد بازار شیل های نفتی خواهد کرد.مهدی فکور امروز ۱۸ آبان ماه در حاشیه بازدید از میدان نفتی 
شهرســتان الیگودرز در جمع خبرنگاران اظهار کرد: شیل های نفتی ۲ گونه هستند که گونه این 
شیل ها زیرزمینی هستند که تا اعماق هزار و ۲ هزار متری باید چاه حفر و با روش های بسیار گران 
اســتحصال شود که نفت استحصال شده نیز ۳۰ تا ۴۰ دلار ارزش افزوده به همراه داشته باشد تا 
اســتخراج، اقتصادی باشــد اما خداوند این نعمت را روی زمین در این منطقه به ما داده است.وی 
تصریح کرد: بررسی های میدانی و کارهای آزمایشگاهی با مشارکت انستیتوی نفت تهران به اتمام 
رسیده، نمونه آزمایشگاهی آن موفقیت آمیز بوده و روش آن نیز پیدا شده که نمونه نیمه صنعتی آن 
در ابعاد ۱۰ کیلو به صورت پیوسته نفت و میعانات نفتی و گاز به همراه داشته است.مدیر اکتشاف 
شرکت ملی نفت ایران خاطرنشان کرد: در شهرهایی همچون اهواز باید تا عمق ۲ هزار و ۵۰۰ متر 
حفاری کنیم تا به نفت برسیم درحالی که در این منطقه از قالیکوه شهرستان الیگودرز همین نفت 
بر روی زمین قرار دارد.فکور اضافه کرد: ۱۵ سال کار مطالعاتی و میدانی در این منطقه از شهرستان 
الیگودرز صورت گرفته و اکیپ های مختلف صحرانوردی در این منطقه حضور یافته و نمونه برداری و 
آزمایشات لازم را انجام داده اند تا نتیجه آن رسیدن به قابلیت برداشت از این میدان روزمینی باشد.

وی بیان کرد: به ۲ روش برداشت نفت در این منطقه انجام می شود که یکی از روش های برداشت 
به صورت معدنی اســت که باید از معادن روی زمین برداشت شود.مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت 
ایران ادامه داد: روش دیگر آن به صورت صنعتی در فرآیندهای نفتی اســت که باید انجام شود اما 
محققین اکتشاف و انستیتوی نفت روش جدیدی یافت کرده اند که قابلیت برای شیل های نفتی 
ایران دارد و ثبت جهانی خواهد شد.فکور اظهار کرد: کارخانه نیمه صنعتی این روش ساخته شده و 
در حال برداشت نفت و میعانات و گاز همراه آن است که قیمت بسیار بالایی در اقتصاد بین الملل 
دارد و کمــک اقتصادی خوبی برای کشــور خواهد بود و انتظار می رود که کشــور را از بعد نفت، 
گاز و میعانات گازی خودکفا کند. وی تصریح کرد: درحالی که تاش ها از ۱۵ ســال پیش شــروع 
شــده است اما این اتفاق در دولت ســیزدهم روی داده چراکه تاش زیادی برای این امر وارد کرد 
تا کارخانه نیمه صنعتی آن را که قباً نداشــتیم ساخته شد. مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران 
خاطرنشان کرد: برای انجام برآوردهای اقتصادی این شیل ها به عکس های هوایی و ماهواره ای نیاز 
است و گمانه زنی ها تا عمق ۳۰۰ متر نیز صورت گرفته و چاه هم حفر شده است حال باید دید که 
این ظرفیت تا چه عمقی اســت. فکور اضافه کرد: امیدواریم طی ۲ تا سه ماه آینده گزارش فنی و 
اقتصادی آن از طریق انســتیتوی نفت دانشگاه تهران به ما داده و اقدامات عملیاتی آغاز شود. وی 
بیان کرد: پسماندهای باقیمانده از این شیل ها بسیار خالص بوده و دوستدار طبیعت و محیط زیست 
اســت و از همین پسماند در صنایع مختلف مثل ســیمان می توان استفاده کرد یا به عنوان خاک 
به جای اول برگرداند. مدیر اکتشــاف شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: اشتغال زایی این شیل های 
نفتی برای منطقه به صورت مستقیم، غیرمستقیم و سه شیفته پیش بینی می شود که حدود از سه 

هزار نفر به فعالیت مشغول شوند که قطعاً اولویت با نیروهای بومی منطقه خواهد بود.

رئیس سازمان بورس خبر داد

امکان واریز وجه بدون محدودیت 
در سامانه های معاملاتی بورس

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار اعام کرد: امکان واریز وجه 
بدون محدودیت در ســامانه های معاماتی بورس فراهم شد.به 
گزارش ایسنا، مجید عشقی گفت: کاربران سامانه های معاماتی 
بــورس اوراق بهادار از این پس می توانند قدرت خرید حســاب 
کاربری خود را با هر مبلغی که مد نظر دارند، بدون محدودیت در 
درگاه های آناین بانکی و بدون نیاز به مراجعه حضوری به بانک 
افزایش دهند.طبق اعام پایگاه خبری بازار سرمایه، وی افزود: تا 
پیش از این، کاربران و سرمایه گذاران قادر بودند روزانه تا سقف 
۱۰۰ میلیون تومان به قدرت خرید حســاب کاربری خود اضافه 
کنند، اما اکنون مطابق با دستورالعمل های جدید بانک مرکزی و 

سازمان بورس این سقف حذف شده است.

بر اســاس آمار ســازمان توســعه 
تجارت، در نیمه نخســت امســال 
ســهم محصــولات اولیــه از کل 
صــادرات غیرنفتــی ۳۸ درصــد، 
محصولات با فناوری سطح متوسط 
۳۰ درصد، محصــولات مبتنی بر 
منابع ۲۲ درصد، کالاهای با فناوری 
ســطح پایین ۹ درصد و کالاهای با 
فناوری ســطح بالا ۰.۱ درصد بوده 
اســت.به گزارش ایسنا، جدیدترین 
آمار منتشر شــده از سوی سازمان 

توسعه تجارت نشان می دهد در شش ماهه نخست امسال مجموع صادرات 
غیرنفتی شــامل پتروشیمی و پایه نفتی، معدن و صنایع معدنی، صنعت 
و کشــاورزی ۶۷ میلیــون و ۷۴۴ هزار تن بــه ارزش ۲۴ میلیارد و ۱۴۴ 
میلیون دلار بوده اســت.در مجموع در این مدت نســبت به نیمه نخست 
ســال قبل وزن صادرات غیرنفتی ۲۹ درصد رشد داشته، اما ارزش آن با 
افت ۲.۶ درصدی مواجه شــده است. بیشترین سهم این صادرات مربوط 
به پتروشــیمی و میعانات گازی است که نزدیک به ۵۲ درصد )به لحاظ 
ارزشــی( کل صادرات غیرنفتی را به خود اختصاص داده اســت. معدن و 
صنایــع معدنی نیز با رقمی نزدیک به ۲۷ درصــد در رتبه دوم قرار دارد. 
سهم صنعت و کشاورزی نیز از کل ارزش صادرات غیر نفتی به ترتیب ۱۵ 
و شش درصد بوده است.اما ســازمان توسعه تجارت در گزارش خود کل 
صادرات غیرنفتی را به لحاظ ســطح فناوری محصولات نیز دسته بندی 
کرده اســت. بر این اساس در مدت یاد شده بیش از ۲۱ میلیون تن کالا 
به ارزش حدود ۹ میلیارد دلار محصولات اولیه از کشــور صادر شــده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل به لحاظ وزنی و ارزشی به ترتیب ۳۹ و ۱۳ 
درصد رشد داشته است. در اصل صادرات محصولات اولیه بیشترین سهم، 
معادل ۳۸ درصد از ارزش کل صادرات غیرنفتی را به خود اختصاص داده 
است.در رتبه دوم محصولات با فناوری سطح متوسط قرار دارند که سهم 
۳۰ درصــدی از  ارزش کل صادرات غیرنفتی را به خود اختصاص دادند. 
بر این اســاس در نیمه اول امسال بیش از ۱۵ میلیون تن کالا با فناوری 
سطح متوسط به ارزش ۷.۲ میلیارد دلار از کشور صادر شده که نسبت به 
مدت مشــابه سال قبل به لحاظ وزنی ۱۰ درصد رشد داشته اما ارزش آن 
۱۵ درصد کمتر شده است.همچنین میزان صادرات محصولات مبتنی بر 
منابع که سهم ۲۲ درصدی از کل صادرات غیرنفتی دارد، در نیمه نخست 
امسال ۲۶ میلیون تن به ارزش ۵.۴ میلیارد دلار بوده که وزن آن نسبت به 
مدت مشابه سال قبل ۴۱ درصد افزایش یافته، اما ارزش آن هفت درصد 
کم شده است.در این میان کمترین سهم از کل صادرات غیرنفتی مربوط 
به محصولات با فناوری سطح پایین و محصولات با فناوری سطح بالا بوده 
با سهم ۹ و ۰.۱ درصدی بوده است. بر این اساس در شش ماهه اول بیش 
از دو میلیون تن محصول با فناوری سطح پایین به ارزش ۱.۹ میلیارد دلار 
و ۱۷ هزار تن محصول با فناوری ســطح بالا به ارزش ۱۷۲ میلیون تن از 
کشور صادر شده که وزن و ارزش گروه اول ۱۱ و دو درصد افزایش یافته 

و وزن و ارزش گــروه دوم با کاهش 
۳۶ و ۲۱ درصد مواجه شده ست.اما 
چرا بررسی سطح فناوری کالاهای 
صادراتی مهم است؟ بررسی دقیق تر 
این گزارش نشان می دهد که هر تن 
کالای صادراتی با فناوری سطح بالا 
به طور میانگین بیــش از ۱۰ هزار 
دلار قیمت دارد. این در حالی است 
که هر تن کالای صادراتی با فناوری 
ســطح متوســط و پایین به طور 
متوسط به ترتیب حدود ۴۶۰ دلار و 
۸۲۱ دلار قیمت دارد. همچنین ارزش صادراتی میانگین هر تن محصول 
اولیــه و محصول مبتنی بر منابع در نیمه اول امســال به ترتیب ۴۲۵ و 
۲۰۸ دلار بوده اســت. بر این اســاس ارزش صادراتی هر تن محصول با 
فناوری بالا چندین برابر سایر محصولات است. چرا توسعه صنایع با فناوی 
بالا، کم اســت؟گفتنی است مرداد ماه امسال پژوهش موسسه مطالعات و 
پژوهش های بازرگانی در گزارشی تحت عنوان »هوشمندسازی و توسعه 
فناوری، حلقه مفقوده بخش صنعت کشور« اطاعاتی از سهم محصولات 
با فناوری متوســط و بالا در کالاهای تولیدی و ســبد صادرات ایران ارائه 
کرد. آن طور که در این پژوهش بررســی شده، یکی از عواملی که منجر 
به توســعه پایین تر صنایع با فناوری بالا در مقایسه با صنایع منبع محور 
در کشور شده، سهم کمتر از یک درصدی هزینه های تحقیق و توسعه از 
تولید ناخالص داخلی اســت. این در حالی اســت که در عمده کشورهای 
توســعه یافته نظیر ژاپن، آمریکا، آلمان و چین سهم هزینه های تحقیق 
و توســعه ازGDP در بازه دو تا پنج درصدی است.اما نکته مهم آن است 
که در برنامه های پنج ساله سوم، چهارم و پنجم توسعه کشور برای سهم 
تحقیق و توســعه از تولید ناخالص داخلی هدف گذاری سه درصدی شده 
بود و این هدف در برنامه ششم توسعه به چهار درصد افزایش یافت. اما به 
لحاظ عملکردی مقدار این شــاخص در سال های ۱۳۹۷، ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ 
بــه ترتیب برابر با ۰.۶۵، ۰.۵۸ و ۰.۴۳ بود که نتیجه آن در جایگاه ۷۴ ام 
ایران در شاخص »سهم ارزش افزوده صنعتی درGDP« و پایین بودن توان 
رقابتی محصولات صنعتی )رتبه ۱۱۲ در شاخص »سهم صادرات صنعتی 
از کل صادرات«( مشــخص است.این گزارش در ادامه پیشنهادهایی برای 
حرکت به ســمت صنایع بــا فناوری بالا هم ارائه کرده بود که نوســازی 
و بازســازی صنایع، ایجاد حمایت و مشــوق برای صنایع با فناوری بالا، 
منوط کردن اعطای جواز تاســیس و پروانه های توســعه ای به استفاده از 
فناوری های روز، اعطای مشــوق های مالی و تجاری به واحدهای صنعتی 
پیشرو در به کارگیری از تکنولوژی های روز، کاهش ریسک سرمایه گذاری 
در صنایع دانــش محور )هایتک( از طریق تامین بخشــی از هزینه های 
تحقیق و توســعه توســط صندوق نوآوری و شکوفایی یا تامین بخشی از 
ســرمایه صندوق پژوهش و فناوری تخصصی در آن صنعت از طریق اخذ 
درصدی از ســود ناشی از یارانه انرژی از صنایع اشباع مانند پتروشیمی و 

فولاد از جمله این پیشنهادات است.
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رئیس جمهوری اسامی ایران با استقبال ولیعهد عربستان وارد اجاس اضطراری سران کشورهای عضو سازمان همکاری اسامی درباره جنگ غزه 
شــد. به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی که صبح امروز )شنبه ۲۰ آبان ۱۴۰۲( به ریاض سفر کرده است، دقایقی پیش با استقبال »محمد بن 

سلمان« ولیعهد عربستان سعودی وارد اجاس اضطراری سران کشورهای عضو سازمان همکاری اسامی درباره جنگ غزه شد.

www.sobh-eqtesad.ir

اجاس سران کشورهای عضو سازمان همکاری اسامی

 استقبال »بن سلمان« از »رئیسی«
info@sobh-eqtesad.ir

۹۰ درصد نیاز صنعت پتروشیمی در 
داخل تامین می شود

معاون برنامه ریزی و توســعه کسب وکار شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس گفت: بیش از ۹۰ درصد نیازهای صنعت پتروشیمی در 
داخل کشور تامین می شود و پیش بینی شده طی پنج سال آینده 
۱۰ درصد وابســتگی باقی  مانده نیز که عمدتا در بخش کاتالیست 
و تجهیــزات دوار اســت به طور کامــل برطرف شــود.به گزارش 
ایسنا، حسن نشــان زاده، امروز در نشســت خبری رویداد پترون 
۱۴۰۲، با بیان اینکه در دو ســال گذشته بالغ بر ۳.۵ میلیارد دلار 
سرمایه گذاری در مجتمع های بزرگ تولیدی صنعت پتروشیمی در 
مجموعه هلدینگ خلیج فارس تکمیل شده و به نتیجه رسیده است 
که گلوگاه های عمده این طرح ها با توان داخلی برطرف شــده اند، 
اظهار کرد: اگرچه شــرکت های دانش بنیان فعال شده در صنعت 
پتروشــیمی عمری به طور متوســط ۱۰  ســاله دارند اما در حال 
رقابت با شرکت های مشابهی با سابقه فعالیتی ۱۰۰ ساله هستند.

وی با بیان اینکه ســیگنال های مثبتی که از فعالیت شــرکت های 
دانش بنیــان می گیریم موجب نشــاط و امیدآفرینی بوده و نقش 
دانش بنیان ها در قوی  شدن اقتصاد و صنعت، نقشی غیرقابل انکار 
اســت، تاکید کرد: طی دو ســال گذشــته  بالغ بر ۱۳ تا ۱۴ هزار 
میلیــارد تومان قرارداد و تفاهم نامه با شــرکت های دانش بنیان به  
امضا رسیده اســت.معاون برنامه ریزی و توسعه کسب وکار شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس با بیان اینکه اسناد بالادستی کافی 
و وافی برای حمایت از شرکت های دانش بنیان، قوی شدن اقتصاد 
و کم  کردن وابســتگی ها داریم؛ اما شاهد عدم اجرای کامل اسناد 
بالادســتی هستیم، گفت: در همین راســتا برنامه های چشم انداز 
۱۴۰۴، برنامه ششم توســعه و به خصوص بندهای مهم ۱۳ و ۱۵ 
سیاست های اقتصاد مقاومتی مغفول مانده اند.وی با بیان اینکه در 
حوزه کاتالیست، هلدینگ خلیج فارس سالانه معادل ۴۰۰ میلیون 
دلار واردات داشت که این رقم، درحال حاضر به نصف کاهش یافته 
و در صنعت PVC نیز که بعد از صنعت لاســتیک، بیشترین میزان 
کاتالیست را به خود اختصاص داده، ۸۰ درصد کاتالیست مورد نیاز 
از داخل کشور تأمین می شود، تاکید کرد: این موارد نشان می دهد 
که تحریم نتوانسته نقش آفرینی کند و با توان داخل توانسته ایم به 
دستاوردهای مهمی برسیم.معاون برنامه ریزی و توسعه کسب وکار 
شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با بیان اینکه هرچه وابستگی 
بیشتر باشد، آســیب پذیری نیز افزایش می یابد، بنابراین با کاهش 
وابســتگی سرعت پیشــرفت نیز بالا می رود، اظهار کرد: هلدینگ 
خلیج فارس امسال بخش عمده صادرات محصولات پلیمری خود 
را قطع و در داخل عرضه کرد که این نشــان دهنده این اســت که 
ظرفیت بخش پایین دســتی که ارزش افزوده بالایی ایجاد می کند، 
توســعه یافته است.نشان زاده با اشاره به رویداد »پتروفن« و تفاوت 
آن با سال گذشــته، گفت: این رویداد امسال به طور ملی با حضور 
همه هلدینگ ها و شــرکت های پتروشیمی کشــور و با حمایت و 
همکاری معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، معاونت امور 
مهندســی، پژوهش و فنــاوری وزارت نفت، شــرکت ملی صنایع 
پتروشیمی برگزار می شود.به گفته وی سال قبل در نخستین دوره 
رویداد »پتروفن« ۸۰ نیاز فناورانه شرکت های زیرمجموعه هلدینگ 
خلیج فارس در هشت گروه احصا شد،  امسال ۲۳۰ نیاز فناورانه در 

دومین رویداد پتروفن در هفت گروه ارائه می شود.

گزیده خبر

بررسی جایگاه ایران در صادرات محصولات با فناوری های متوسط 
و پیشرفته

رئیس جمهور:

 مشکلات امت اسلامی در پرتو وحدت کلمه و انسجام  قابل حل است

مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت اعام کرد

جایگزینی پلتفرم های جدید برای 
خودروهای تجاری ظرف دو سال آینده

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد

ارائه بیمه تکمیلی رایگان برای اقشار ضعیف

مدیــرکل دفتــر صنایع خودرو وزارت صنعت، معــدن و تجارت، علت تدوام تولیــد خودروهای تجاری با 
پلتفرم قدیمی را داخلی ســازی اجزای اصلی آن ها عنوان کرد و گفت: برای جایگزینی پلتفرم های قدیمی 
و محصولات مرتبط با آن ها با پلتفرم های جدید ظرف دوســال آینده با همکاری ســازمان ملی استاندارد 
برنامه ریزی های لازم صورت گرفته اســت.به گزارش ایســنا، عبدالله توکلی لاهیجانی اظهار کرد: در حوزه 

خودروهای تجاری یکی از دلایلی که تعداد زیادی از خودروهای .....

نارضایتی کاربران از بسته های اینترنت نامحدود

بهره برداری از نخستین شتابدهنده توان بالای کشور در قزوین
افزایش میانگین ارزش محصولات پتروشیمی
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گزیده خبر
سخنگوی وزارت امور خارجه:

افکار عمومی فریب تبلیغات 
صهیونیست ها در توجیه نسل کشی در 

غزه را نخواهد خورد

تهران-ایرنا- ســخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه عملیات ۷ اکتبر 
ریشــه ای ۷۵ ساله دارد، گفت: افکار عمومی جهان، فریب تبلیغات دروغین 
رژیم صهیونیســتی در توجیه نسل کشــی جاری در غزه را نخواهد خورد.

به گزارش حوزه سیاســت خارجی ایرنا، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه در خصوص تداوم نسل کشی رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: متهم کردن جنبش حماس 
به آغاز جنگ جاری در غزه و تروریســتی توصیــف کردن حمله ۷ اکتبر، 
یک شعار انحرافی از ســوی رژیم صهیونیستی و حامیان شناخته شده آن 
اســت.وی ادامه داد: عملیات ۷ اکتبر ریشه ای ۷۵ ساله دارد. جنگ جاری 
صهیونیست ها علیه غزه نیز تکرار وسیع تر و فجیع تر جنایاتی است که رژیم 
غاصب طی ۷۵ ســال گذشته به طور مســتمر علیه ملت مظلوم فلسطین 
مرتکب شده است.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: افکار عمومی 
جهان، فریب تبلیغات دروغین رژیم صهیونیســتی در توجیه نســل کشی 

جاری در غزه را نخواهد خورد.

نگاهداری: با وضع مطلوب تا برقراری 
عدالت در سلامت فاصله داریم

رئیس مرکــز پژوهش های مجلس با اشــاره به اینکه برقراری عدالــت همواره از 
دغدغه های نظام بوده است، گفت: با وجود همه تلاش های صورت گرفته برای تحقق 
عدالت در سلامت، شــواهد نشان می دهد با وضعیت مطلوب در این حوزه فاصله 
داریم.به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی، نشست تخصصی »عدالت در سلامت« با حضور بابک نگاهداری، رئیس این 
مرکز و جمعی از رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی کشور، مدیران وزارت بهداشت و 
دیگر نهادهای مرتبط برگزار شد.نگاهداری در این نشست با اشاره به اینکه امروزه بی 
عدالتی در حوزه سلامت به یکی از چالش های پیش روی دولت ها تبدیل شده است، 
اظهــار کرد: در حالی که برخی افراد به راحتی از خدمات پیشــرفته و گران قیمت 
بهره مند می شوند، برخی از مردم به حداقل خدمات سلامت هم دسترسی ندارند و 
گروه هایی از مردم هم به دلیل مخارج بالای سلامت دچار مشکلات اقتصادی شده و 
حتی به زیر خط فقر سقوط می کنند.وی با بیان اینکه برقراری عدالت در حوزه های 
مختلف همواره یکی از دغدغه های اصلی نظام جمهوری اسلامی ایران بوده، گفت: 
در اسناد بالادســتی، قوانین دائمی و برنامه های توسعه ای کشور به مسئله عدالت 
به ویژه در حوزه ســلامت اشــاره شــده و رفع بی عدالتی در این حوزه مورد تأکید 
قرار گرفته اســت.رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی گفت: عدالت 
در ســلامت محور اصلی اسناد بالادستی و برنامه های اجرایی نظام سلامت در طول 
سال های گذشته بوده است.وی برخی از مصادیق توجه قوانین و اسناد بالادستی به 
این مقوله را برشمرد و گفت: تأکید بر محوریت عدالت در افزایش و بهبود کیفیت 
و ایمنی خدمات و مراقبت های جامع و یکپارچه سلامت، تأکید بر پرداخت یارانه به 
بخش سلامت و هدفمندسازی یارانه های بهداشت و درمان با هدف تأمین عدالت، 
عادلانه بودن توسعه کیفی و کمی نظام آموزش علوم پزشکی از جمله رویکردهای 
مهم عدالت محوری در سیاست های کلی سلامت بوده که از سوی رهبر انقلاب در 

سال ۹۳ ابلاغ شده است.

دریادار ایرانی: نیروی دریایی 
ارتش در عملیات های بشردوستانه 

حضور دارد

تهــران- ایرنا- فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: نیــروی دریایی ارتش علاوه بر 
حضور در صحنه نظامی در عملیات های بشردوستانه هم حضور دارد و تاکنون این 
مســئولیت را به خوبی انجام داده اســت.به گزارش ایرنا، امیر دریادار شهرام ایرانی 
در آیین تجلیــل از برگزیدگان دومین دوره رقابت های مهارتی - نظامی - غواصی 
نیروی دریایی ارتش در بوشــهر گفت: حضور نیــروی دریایی در صحنه دریاها به 
لطف خداوند و به مدد توانمندی علمی و تجهیزاتی که در سطح کشور با استفاده 
از همــه ظرفیت ها در اختیار دارد، حضوری مقتدرانه و موفقی بوده و هســت.وی 
افزود: نیروی دریایی راهبردی ارتش علاوه بر اســکورت شناورها در کمک رسانی 
در حوزه ایمنی و امنیتی همواره مورد توجه ســازمان های بین المللی است و مکرر 
از نیروی دریایی قدردانی کرده اند. فرمانده نیروی دریایی ارتش ادامه داد: با توجه 
به حضور نیروی دریایی ایران در همه آب های بین المللی امروزه حتی کشــورهای 
مدعی برقراری ایمنی دریایی؛ شناورهایشان در موقعیت هایی قرار گرفته اند که از 
نیروی دریایی ایران درخواست کمک کرده اند. دریادار ایرانی گفت: کمک رسانی ها 
در زمینه فراری دادن دزدان دریایی و کمک به ایمنی شناورها از جمله رفع حریق 
و آب گرفتگی بوده اســت. وی با بیان اینکه نیروی دریایی راهبردی ارتش علاوه بر 
حضور در صحنه نظامی در عملیات های بشردوستانه هم حضور دارد، افزود: آموزش 
و مســابقات بخشی غیرنظامی از فعالیت های این نیرو است تا در این صحنه ها به 

جامعه جهانی کمک کنند که این مسئولیت را تا کنون به خوبی انجام داده است.

رئیس جمهور:

 مشکلات امت اسلامی در پرتو وحدت کلمه و انسجام  قابل حل است
تهــران- ایرنا- رئیس جمهور با اشــاره به اینکه همه 
مشکلات امت اسلامی در پرتو وحدت کلمه و انسجام  
قابل حل اســت، تاکید کرد: امروز گرد هم آمده ایم تا 
تصمیم تاریخی و سرنوشــت ســاز بگیریم.به گزارش 
خبرنگار حوزه دولت ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در نشســت اضطراری ســازمان همکاری اسلامی در 
ریاض اظهار داشت: سلام بر قدس شریف سلام برغزه 
و کودکانش ســلام بر فلسطین و خون های به ناحق 
ریخته . سلام برمقاومت سرافراز فلسطین و لبنان.وی 
با بیان اینکه امروز فلســطین  محک و ملاک شــرافت 
اسلامی و انسانی اســت، از دولت عربستان به عنوان 
چهاردهمین رییس ســران سازمان همکاری اسلامی 
برای میزبانــی و برگزاری این نشســت در این مقطع 
حساس از تحولات منطقه ای و شرایط خطیر کنونی 
تشکر کرد.رئیس جمهور افزود: امروز گرد هم آمده ایم 
تا تصمیم تاریخی و سرنوشــت ساز بگیریم .به گزارش 
ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی در ادامه تلاش های 
جمهوری اســلامی ایران برای توقــف فوری تجاوزات 
رژیم صهیونیستی، رفع محاصره و آغاز امدادرسانی به 
مردم مظلوم و مقتدر غزه، صبح امروز شنبه به منظور 
شرکت در جلسه اضطراری ســران سازمان همکاری 
اسلامی، عازم عربستان ســعودی شد.رئیس جمهور 
پیش از عزیمت به عربســتان، شــرکت در نشســت 
اضطراری سازمان همکاری های اسلامی درباره مسئله 
فلسطین را هدف اصلی این سفر عنوان کرد و با اشاره 
به پیگیری های جمهوری اسلامی ایران برای برگزاری 

فوری این نشست از ابتدای تهاجم رژیم صهیونیستی به 
غزه گفت:  مسئله فلسطین مسئله اصلی امت اسلامی 
و مسلمانان جهان بلکه مسئله بشریت و همه مردمان 
صاحب فهم و درک و اندیشــه در سراســر عالم است 
که این روزها به صورت میلیونی به خیابان ها آمده اند 
و فریادشــان از ظلم رژیم صهیونیستی و حمایت های 

آمریکایی ها از این نســل  کشــی بلند است.آیت الله 
رئیسی با بیان اینکه جنایت هایی که امروز توسط رژیم 
صهیونیســتی در غزه انجام می شــود، مصداق روشن 
جنایت جنگی و جنایت علیه بشــریت است،  تصریح 
کــرد:  آمریکایی ها در اظهارات و پیغام های شــان ادعا 
می کنند که بدنبال گسترش دامنه جنگ نیستند، در 

حالی که این ادعا به هیچ وجه با عملشــان سازگاری 
ندارد چرا که سوخت ماشین جنگی صهیونیست ها از 
سوی آمریکایی ها تهیه می شود.رئیس جمهور ممانعت 
از به نتیجه رســیدن نشســت مصر و جلوگیری از به 
نتیجه رســیدن نشست شــورای امنیت سازمان ملل 
برای برقراری آتش بس در غــزه را از جمله مصادیق 
دروغگویی آمریکائی ها در وقایع اخیر برشمرد و افزود: 
امروز دنیا باید چهره اصلی آمریکایی ها را بشناسد که 
چگونه به تعبیر رهبری معظــم انقلاب با ظاهری اتو 
کشیده و دستانی مخملی اینگونه بانی و حامی جنایت 
علیه ملت های مظلوم هستند.به گزارش ایرنا، آیت الله 
رییســی به دنبال حملات وحشیانه و جنایت بار رژیم 
صهیونیستی علیه مردم بی دفاع و بی گناه غزه، در پی 
یک سلسله تحرکات دیپلماتیک و در گفتگوهای تلفنی 
و حضوری با سران کشورهای اسلامی، پیگیر برگزاری 
اجلاس اضطراری سران سازمان همکاری اسلامی بود 
که این نشســت امروز به میزبانی رئیس دوره ای این 
ســازمان در ریاض عربستان برگزار شد.رئیس جمهور 
همچنین در حاشیه شانزدهمین اجلاس سران سازمان 
همکاری اقتصادی »اکو« در تاشکند ازبکستان، علاوه 
بر تاکید بر ضرورت اعمال فشــار کشورهای اسلامی 
برای توقف جنایات صهیونیســت ها، بر اهمیت اجرای 
راهکار مطرح شده از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
مبنی بر قطع روابط سیاســی و اقتصادی کشورهای 
اســلامی با رژیم صهیونیســتی به عنــوان راهکاری 

بازدارنده تاکید کرد.

تهران- ایرنا- وزیر امورخارجه با اشاره به اینکه رئیس جمهور پیشنهادات 
مهمــی را در اجلاس ارائه خواهد کرد، نوشــت: علیرغم حضور تمام قد 
آمریکا در جنگ با مقاومت آزادیبخش فلسطین در غزه، نتانیاهو دومین 
شکســت بزرگ خود را رقــم زد.به گزارش خبرنگار حــوزه دولت ایرنا، 
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه در فضای مجازی نوشت: امروز 
بدلیل اهمیت موضوع غزه، اجلاس فوق العاده ســران کشورهای اسلامی 
و عربی به صورت مشــترک در ریاض برگزار می شــود.وی اظهار داشت: 
رئیس جمهور محترم پیشنهادات مهمی را در اجلاس ارائه خواهند کرد.

وزیر امور خارجه تصریح کرد: علیرغم حضور تمام قد آمریکا در جنگ با 
مقاومت آزادیبخش فلسطین در غزه، نتانیاهو دومین شکست بزرگ خود 
را رقــم زد.به گزارش ایرنا، رئیس جمهور کشــورمان به منظور پیگیری 
راهکارهای بازدارنده در مقابل جنایات صهیونیســت ها و برای شــرکت 
در جلســه اضطراری سازمان همکاری اســلامی با بدرقه حجت الاسلام 
والمســلمین قمی معاون بین الملل دفتر رهبر انقلاب صبح امروز )۲۰ 
آبان ماه( عازم ریاض شد.آیت الله سید ابراهیم رئیسی در ادامه تلاش های 
جمهوری اسلامی ایران برای توقف فوری تجاوزات رژیم صهیونیستی، رفع 

محاصره و آغاز امدادرسانی به مردم مظلوم و مقتدر غزه، با بدرقه رسمی 
معاون اول رییس جمهور و حجت الاسلام والمسلمین محسن قمی معاون 
بین الملل دفتر رهبر معظم انقلاب صبح امروز شنبه به منظور شرکت در 
جلسه اضطراری سران سازمان همکاری اسلامی، عازم عربستان سعودی 
شد.به دنبال حملات وحشیانه و جنایت بار رژیم صهیونیستی علیه مردم 
بی دفــاع و بی گناه غزه، آیت الله رئیســی در پی یک سلســله تحرکات 
دیپلماتیک و در گفت وگوهای تلفنی و حضوری با ســران کشــورهای 
اسلامی، پیگیر برگزاری اجلاس اضطراری سران سازمان همکاری اسلامی 
بود که این نشست امروز به میزبانی رئیس دوره ای این سازمان در ریاض 
عربستان برگزار می شود. رئیس جمهور همچنین در حاشیه شانزدهمین 
اجلاس سران ســازمان همکاری اقتصادی »اکو« در تاشکند ازبکستان، 
علاوه بر تاکید بر ضرورت اعمال فشــار کشــورهای اسلامی برای توقف 
جنایات صهیونیست ها، بر اهمیت اجرای راهکار مطرح شده از سوی رهبر 
معظم انقلاب اسلامی مبنی بر قطع روابط سیاسی و اقتصادی کشورهای 

اسلامی با رژیم صهیونیستی به عنوان راهکاری بازدارنده تاکید کرد.

امیرعبداللهیان: رئیس جمهور پیشنهادات مهمی در 
نشست کشورهای اسلامی ارائه می کند

رئیس ســتاد انتخابات کشــور گفت: از مجموع ۲۴ هزار و ۹۸۲ نفری که در انتخابات مجلس ثبت نام کردند، ۱۴ درصد عدم تأیید و ۱۴ درصد هم عدم احراز 
صلاحیت شــده اند.به گزارش خبرنگار مهر، محمدتقی شــاهچراغی با حضور در جمع خبرنگاران حاضر در ستاد انتخابات کشور اظهار کرد: امروز آخرین مهلت 
ثبت نام داوطلبان مجلس خبرگان رهبری است. از فردا به مدت چهار روز داوطلبان که عدم تأیید یا احراز صلاحیت از هیأت اجرایی گرفته اند می توانند با مراجعه 
به سایت وزارت کشور اعتراض خود را ثبت کنند.وی افزود: داوطلبانی که مایل هستند دلایل عدم تأیید یا احراز را داشته باشند با مراجعه حضوری خودشان 
می توانند دلایل عدم تأیید یا احراز را دریافت کنند.معاون سیاســی وزارت کشــور یادآور شــد: از مجموع ۲۴ هزار و ۹۸۲ نفری که در انتخابات مجلس شورای 
اسلامی اسامی آنان به هیئت های اجرایی داده شده است ۱۴ درصد عدم تأیید گرفته اند و ۱۴ درصد هم عدم احراز و ۳۰ درصد از این میزان )عدم تأیید و عدم احراز( مدارک کافی ارائه ندادند.شاهچراغی افزود: 
اصرار وزارت کشور و ستاد انتخابات بر رعایت مر قانون است و ما هیچ دخالتی هم در روند تأیید یا احراز صلاحیت داوطلبان نداریم. آنانی که عدم تأیید و احراز خورده اند هم می توانند اعتراض خود را ثبت کنند.

رئیس ستاد انتخابات کشور در خصوص هیأت های اجرایی گفت: برابر قانون هیأت های اجرایی از بین معتمدینی که به هیأت نظارت معرفی شدند و تأیید شدند ،۳۰ نفر جلسه گذاشته و هشت نفر به عنوان معتمد 
انتخاب می شوند.وی ادامه داد: معتمدین، شخصیت های دینی، فرهنگی، اجتماعی، علمی، اقتصادی و حقوقی محلی هستند که به همراه شخصیت اداری یعنی فرماندار، رئیس دادگستری استان و نماینده ثبت 

احوال ۱۱, نفر هیأت اجرایی را تشکیل می دهند. آنها در بررسی صلاحیت ها مستقل عمل کرده و رأی گیری می کنند و با اکثریت آرا به تأیید یا عدم تأیید یا عدم احراز رأی می دهند.

وزیر اطلاعات گفت: وزیر خارجه آمریکا مثل دوره گردها می چرخد و به دنبال راه حلی است تا با کمک بعضی از کشورها در اقدام بعدی، ذره ای 
آبرو برای رژیم صهیونیستی بماند؛ یعنی یک آتش بس آبرومندانه.به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید اسماعیل خطیب، وزیر اطلاعات 
در همایش رؤسای حفاظت اطلاعات فرماندهی کل نیروی انتظامی با تأکید بر نقش مجموعه های حفاظت اطلاعات، گفت: حفظ سرمایه اصلی 
هر مجموعه و دســتگاه، نیروی انســانی است و موفقیت دستگاه های حفاظت اطلاعات با ایجاد تحول و تعالی و گام نهادن در مسیر آموزه های 
دینی که مورد تأکید رهبر عزیزمان است، مضاعف می شود، بنابراین باید مانند پیامبران هدایتگر باشیم و قرآن هدایت را با انذار، تبشیر، موعظه 

و حکمت همراه دانسته و این ابزارها در مجموعه های حفاظت اطلاعات باید موردتوجه باشد.وی افزود: مجموعه های حفاظت اطلاعات از ارکان اصلی امنیت کشور هستند. در امنیت درونی، 
نظام به حفاظت ها وابستگی قطعی دارد و اقتدار خود را مدیون عملکرد هوشمندانه، فناورانه، عالمانه و مدبرانه حفاظت ها ست. حفاظت ها می توانند نیروی انسانی ما را حفظ کنند، مخصوصاً 
در نیروی انتظامی که نیروی خط مقدم امنیت کشور است.وزیر اطلاعات با اشاره به اقدام شجاعانه رزمندگان حماس علیه رژیم صهیونیستی، گفت: عملیات جهادگرانه، شجاعانه، متهورانه و 
غافلگیرکننده طوفان الاقصی، با تمام نقاط موردنظر یک طرح عملیاتی به اجرا درآمد و دشمنی که مدعی بود بزرگترین قدرت اطلاعاتی و نظامی منطقه است با فریبندگی هوشمندانه شکست 
خورد و با این شکست، رژیم صهیونیستی هیچ زمان به قدرت و توانی که مدعی آن بود، بر نخواهد گشت و این عملیات یک تغییر اساسی در راهبرد منطقه ایجاد کرد، بنابراین بعدازاین عملیات 

معادلات منطقه، راهبردهای دشمن و حتی محور مقاومت تغییرات اساسی خواهد داشت و این یکی از محورهای اساسی برای تفسیر، تحلیل و برآورد آینده پیشرو است

شاهچراغی اعلام کرد؛

۱۴درصد از داوطلبان مجلس عدم تأیید و ۱۴ درصد هم عدم احراز شده اند
حجت الاسلام خطیب:

آمریکا به دنبال یک آتش بس آبرومندانه برای صهیونیست هاست
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گزیده خبر

مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت اعلام کرد

جایگزینی پلتفرم های جدید برای 
خودروهای تجاری ظرف دو سال آینده

مدیــرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صنعت، معــدن و تجارت، علت تدوام 
تولید خودروهای تجاری با پلتفرم قدیمی را داخلی سازی اجزای اصلی آن ها 
عنوان کرد و گفت: برای جایگزینی پلتفرم های قدیمی و محصولات مرتبط 
با آن ها با پلتفرم های جدید ظرف دوســال آینده با همکاری ســازمان ملی 
استاندارد برنامه ریزی های لازم صورت گرفته است.به گزارش ایسنا، عبدالله 
توکلی لاهیجانــی اظهار کرد: در حوزه خودروهای تجــاری یکی از دلایلی 
که تعداد زیادی از خودروهای قدیمی هنوز تولید می شــوند، این است که 
اجزای اصلی و کلیدی این خودروها نظیر موتور یا گیربکس، سال های پیش،  
داخلی سازی شــده است.مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت تصریح 
کرد: اکنون نیاز اســت که بر روی محصولات جدیــد و پلتفرم های جدید 
داخلی سازی انجام شود و همین اجزای کلیدی )همچون موتور و گیربکس( 
ساخت داخل شوند؛ این اقدام نیز تنها با مقیاس اقتصادی تولید، معنا پیدا 
می کنــد.وی در مصاحبه ای ویدئویی افزود: با توجه به برنامه های تحولی در 
صنعت خودرو و برنامه ریزی هایی که صورت گرفته، مقرر شــده اســت که 
صنعت خودرو کشور را به سمتی سوق دهیم که ظرف دو سال آینده، گذار 
به سمت پلتفرم های جدید داشته باشیم و به تدریج با همکاری که با سازمان 
ملی استاندارد ایران وجود دارد، پلتفرم های قدیمی و محصولات مرتبط به 

پلتفرم های قدیمی با پلتفرم های جدید جایگزین شوند.

افزایش میانگین ارزش محصولات پتروشیمی

نارضایتی کاربران از بسته های اینترنت نامحدود

دســتیار مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس در 
توســعه صنایع دانش بنیان و پایین دستی پتروشیمی از برنامه 
هلدینگ خلیج فارس برای افزایش میانگین ارزش محصولات 
شــرکت به دو برابر کنونی خبر داد و گفت: با اقدامات صورت 
گرفته برای نخســتین بار ایران در تولید "ســود پرک گرید 
پزشکی" خودکفا می شود.به گزارش ایسنا، رشید قانعی امروز 
در نشست خبری رویداد »پتروفن« ۱۴۰۲ ، با اشاره به تحولات 
متنوع و متعدد شــرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس در 
حوزه های مختلف اظهار کرد: یکی از حوزه های متحول شــده 
در صنعت پتروشیمی کشــور، حوزه فناوری و توسعه اقتصاد 

دانش بنیان بوده که هلدینگ خلیج فارس در این زمینه کاری 
جدی را آغاز کرده اســت.وی با بیان اینکــه برگزاری رویداد 
پتروفن از ســال گذشته به منظور شناسایی و معرفی نیازهای 
فناورانه شــرکت های زیرمجموعه هلدینــگ خلیج فارس به 
شرکت های دانش بنیان آغاز شد تا دانش بنیان ها براساس این 
نیازها حرکت کنند، گفت: رویداد پتروفن امســال با مشورت 
و حمایت معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، معاونت 
امور مهندســی، پژوهش و فناوری وزارت نفت و شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی در سطح ملی برگزار می شود و تنها محدود 
به هلدینگ خلیج فارس نیست.قانعی با بیان اینکه هلدینگ ها 

و شرکت های پتروشیمی استقبال زیادی برای حضور در رویداد 
پتروفن امسال برای اعلام نیازهای فناورانه خود به دانش بنیان ها 
کرده اند، گفت: صنعت پتروشــیمی نیاز به یک رویداد داشت 
که شــرکت های دانش بنیان به صورت دقیــق با نیازهای این 
صنعت آشــنا شــوند و در راســتای حل نیازها، کاری دانش 
بنیان صورت بگیرد کــه در این زمینه رویداد پتروفن طراحی 
و در ســال گذشته اولین همایش آن برگزار شد.وی با اشاره به 
تأکید شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس بر تکمیل زنجیره 
ارزش صنعت پتروشــیمی، گفت: این شرکت ۶ طرح در حوزه 
پایین دســتی در حال اجرا دارد که به طور متوسط ۷۰ تا ۸۰ 

درصد پیشرفت دارند، اظهار کرد: طرح پتروپرک پویا در زنجیره 
پتروشیمی اروند اجرا می شود و  با اجرای این طرح سود پرک 
گرید پزشکی برای نخستین بار در کشور تولید می شود و ایران 
می تواند در زمینــه این محصول در منطقه حرفی برای گفتن 
داشته باشــد.وی با بیان اینکه نزدیک به ۳۰ هزار تن بازار این 
محصول در منطقه است که ایران می تواند این مقدار را پوشش 
دهد، گفت: متوســط ارزش محصولات هلدینگ خلیج فارس 
هم اکنون بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ دلار اســت و این شرکت براساس 
برنامــه می خواهد این رقم را به ۲ برابــر یعنی نزدیک ۱۰۰۰ 
دلار برساند.۱۰ درصد محصولات دانش بنیان ها مربوط به حوزه 
پتروشیمی است همچنین در این نشست، رضا سلطانعلی زاده، 
دســتیار معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری در حوزه توســعه بازار اقتصاد دانــش با بیان اینکه 
بزرگترین مسئله امروز حوزه پتروشیمی اقتصادی کردن تولید 
محصولات مورد نیاز است، گفت: ۹۲۸۰ شرکت دانش بنیان در 
کشور فعالیت دارند که ۱۰ درصد محصولات این شرکت ها به 
حوزه پتروشــیمی مربوط می شود.وی افزود: مهمترین مسئله 
دانش بنیان در پتروشیمی اقتصادی کردن محصولات است و 
در رویداد پتروفن سعی بر آن شده تا شرکت های دانش بنیان 
خود را معرفی کرده و نیاز شــرکت ها را برطرف کنند.به گفته 
دبیر اجرایی رویداد پتروفن رویداد پتروفن امسال با شناسایی 
نیازهای فناورانه شــرکت های پتروشیمی تابعه در هفت حوزه 
اصلی و مرتبط صنعت، شــامل بهبود و تحول در فرآیند، برق 
و ابزار دقیق، تجهیزات ثابت و دوار، دیجیتالیزاســیون، دانش 
فنی فرایندی و توسعه محصول، مواد شیمیایی و کاتالیست و 
همچنین آب، انرژی و محیط زیست گام ارزشمندی در راستای 
به همرسانی شــرکت های هلدینگ خلیج فارس و زیست بوم 
دانش بنیان کشــور به منظور تکمیل و توسعه زنجیره تأمین، 

زنجیره ارزش، توسعه فناوری و خودکفایی بر می دارد.
 به گزارش ایسنا، رویداد »پتروفن« ۱۴۰۲ با شعار »پتروشیمی 
در مســیر نوآوری« ۱۲ تا ۱۴ آذرماه در ســالن همایش های 

صداوسیما برگزار می شود.

نارضایتی کاربران از بسته های اینترنت نامحدود اپراتورهای تلفن 
همراه این ســوال را به وجود آورده که ممکن است اپراتورها با 
استفاده از سیاست مصرف منصفانه اینترنت، به نوعی در راستای 
کم فروشی اقدام کرده  باشند؟ به گزارش ایسنا، همزمـــان بـا 
فراگیـر شـدن اینترنـت در میـان مـردم، هزینـه اسـتفاده از 
ایـن بسـتر به عنـوان دغدغـه ای بـرای کاربـران مطرح شـد؛ از 
آنجا که، بر اسـاس قانون وظیفـه تعرفه گـذاری بـه رگولاتـوری 
محـــول و از سـوی دیگـر، مشـخص کـردن چارچـوب ارائـه 
خدمـات بـه کاربـران بـرای اپراتورهـا به عنـوان وظیفـه دیگـر 
ایـن سـازمان درنظـر گرفتـه شـده بـود، رگولاتـوری همواره 
دغدغـــه محاسـبه بهتریـن تعرفـه و قیمت گـذاری را داشـته 
اســـت. بنابراین از ابتدای تاســـیس سازمان تنظیم مقررات 
ارتباطات، پیش نویس های گوناگونی بـــرای تصویـب بهتریـن 
تعرفـه اسـتفاده از اینترنـت، در کمیسـیون تنظیـم مقـررات 
ارتباطـات تدویـن شد که در این میان  یکـی از مصوباتـی کـه 
شـاید بتـوان آن را مهمتریـن مصوبـه دانسـت، مصوبـه ۲۳۷ 
اسـت. براسـاس ایـن مصوبـه کـه در سـال ۱۳۹۵ بـه تصویـب 
رسـید، تعرفـه خدمـات اینترنـت پرسـرعت از طریـق فنـاوری 
ADSL و اینترنـت مبتنـی بـر فنـاوری وای فای براسـاس حجـم 
ترافیـک داخلـی و بین الملـل مطـرح شـد. در ایـن مصوبـه بـا 
کاهـــش ۲۰ درصـدی قیمـت هـر گیگابایـت گام مهمـی در 
راسـتای حمایـت از مصرف کننـدگان نهایـی خدمـات اینترنـت 
ثابـت، برداشـته شـــد. از سوی دیگر بـا ظهـور فناوری هـای 
۳G و ۴G، رقیبـــی جـدی بـه نـــام اینترنـت همـراه بـرای 
اینترنـت ثابـت به وجـود آمـد و سـرویس اینترنـت ثابـت بـه 
خاطـر سـرعت بیشـتر اینترنـت موبایـل و تعرفـه پاییـن آن، 
بـازارش را تـا حـدودی از دسـت داد. تعرفـه اینترنـت موبایـل 

از همـــان ابتدای ورود به کشـور، به صورت حجمی محاسـبه 
می شـــد.  در اغلـب کشـورها سیاسـت گـــذاری به گونـه ای 
انجـام شـده کـه در اینترنـت ثابـت بسـته بـه نـوع مصـرف، 
کاربـر نگـران حجـم نباشـد، بنابرایـن در کشـورهای پیشـرو 
اینترنـت ثابت بـه صـورت نامحـــدود در اختیار کاربـر قـرار 
می گیـرد. نحوه محاسبه اینترنت براساس حجم چگونه است؟ 
در محاســـبه تعرفـــه اینترنـت بـر اســـاس حجـم، میـزان 
ترافیـک مـورد اسـتفاده کاربـر بـر بسـتر اینترنـت )مجمـوع 
دانلـــود و آپلـود(  کـه واحـد محاسـبه آن کیلوبیـت بـرثانیـه 
اسـت، مدنظـر قـرار گرفتـه و سـرویس هایی کـه دارای حجـم 
مشـــخص در مـدت زمـان معیـن هســـتند، سـرویس های 
حجمـی نامیـده می شوند. بسـته حجمـی نیـز حـاوی مقـدار 
مشـخصی حجـم بـا درصـد تخفیـف معیـن هسـتند کـه در 
بازه هـای زمانـی مختلـف از سـوی شـرکت های ارائـه دهنـده 
اینترنـــت بـرای مشـترکان تعریـف می شـوند و مـدت زمـان 
اسـتفاده از ایـن بسـته هـــا بـه اعتبـار زمانی سرویسـی کـه 
فعال شـده، بسـتگی دارد. بـــا ایـن تعریف، در مصوبـه ۲۳۷ 
مبنای محاســـبه تعرفـه اینترنت بر اسـاس حجم بوده اسـت. 
در همین رابطــه  وعده اینترنت نامحــدود، موضوعی بود که 
چند سالی اســت که درباره آن صحبت می شود. پیش از این 
هــم اینترنت نامحدود، البته با ســرعت های پایین ۶۴ تا ۵۱۲ 
کیلوبیت بر ثانیه، برای مشترکان ارائه می شد. اما سرعت پایین، 
طی چند ســال گذشته ســازمان تنظیم مقررات ارتباطات را 
مجبور کرد مصوبه ای برای جایگزینــی اینترنت حجمی ارائه 
دهد. بنابراین شرکت های ارائه دهنده اینترنت از سال ۱۳۹۲ با 
مصوبه کمیسیون تنظیم مقررات، قیمت های مختلفی بر اساس 
حجم و سرعت ارائه شده در نظر گرفتند. این تغییر در آن زمان 

به ســود کاربران بود اما در سال های اخیر با سرعت های بالای 
اینترنت و افزایش فایل های ویدیویی، انتظار مشترکان به سمت 
اینترنت نامحدود با سرعت های بالا رفت. همچنین با این توجیه 
که در ســایر کشورهای جهان اینترنت ثابت، بر مبنای سرعت 
ارائه می شــود و دیگر حجمی نیست، درخواست هایی مبنی بر 
حذف اینترنت حجمی طی سالهای گذشته از سوی وزیر سابق 
حوزه ارتبطات و فناوری اطلاعات افزایش یافت. بنابراین مصوبه 
۲۶۶ در نظـــر داشت بـا هـدف صیانت از بسـتر اینترنت ثابت 
به دلیل رفـــع خلاءهای موجود، این شرایط را در کشور کمی 
تعدیل کند. همچنیـن، رگولاتوری با بررسی سیاست های سایر 
کشورهای دنیا در ارائه اینترنت بـــه کاربران متوجه شـد کـه 
اغلب ایـــن سیاست ها بـا توجه بـــه درآمـد، هزینه و شرایط 
خاص کاربـــران، پیش بینی می شود.   اما چندی است برخی 
کاربران در تماس با ایسنا از بسته های نامحدود اپراتورهای تلفن 
همراه اعلام نارضایتی می کنند. طبق گفته این کاربران بســته 
های نامحدود اعلام شــده از سوی این اپراتورها مناسب نبوده 
و پس حدود ۳۰ گیگ دیگر به کاربر اجازه مصرف از بســته را 
نمی دهد و برای عدم ایجــاد نارضایتی به آن مصرف منصفانه 
می گویند. کاربران بسیاری معترض به »تعریف ترافیک نامحدود 
در بســته های اینترنت« بوده و بر ایــن عقیده اند که اینترنت 
نامحدود مفهومی ندارد وقتی برای آن آستانه مصرف بسته ای 
۳۰ گیگ تعریف شده و حتی قیمت آن گران تر از بسته حجمی 
است. یا اینکه گفته می شود نحوه مصرف کاربر تغییری نکرده 
اما سرعت تمام شــدن اینترنت وی حداقل ۵۰ درصد افزایش 
پیدا کرده یا با تماس با پشــتیبانی اپراتورها متوجه شــده که 
تماس تصویری از طریق پیام رسان های داخلی، در مصوبه نیم 
بها نمی گنجد و هزینه آن به صورت ترافیک خارجی محاسبه 
می شــود. در موارد دیگری گفته می شود که در مورد وضعیت 
محاســبه حجم آپلود در بســته های اینترنت سالهای گذشته 
ضوابطی وجود داشته اما ظاهرا حجم آپلود همانند حجم دانلود 
از حجم کل بسته اینترنت کم می کند. به دنبال مسئله رخ داده 
و نارضایتی کاربران از موضوع گفته شده، پیگیری های لازم از 
اپراتورها درباره این موضوع انجام شد. اپراتور اول تلفن همراه در 
وب سایت خود پیش از خرید و تهیه بسته نامحدود توضیحاتی 
را برای کاربران اعلام و تأکید کرده است: به منظور بهبود تجربه 
کلیه کاربران اینترنت و حفظ کیفیت شبکه، "سیاست مصرف 
منصفانه" بر روی بسته اینترنت نامحدود اعمال می شود. بدین 
ترتیب، سرعت اینترنت پس از عبور از آستانه مصرف منصفانه 
)۱۰۰ گیگابایت( کاهش خواهد یافت. مشترکین همچنان می 
توانند تا اتمام زمانی بســته به صورت نامحدود از آن استفاده 
کنند. لازم به ذکر اســت کاهش ســرعت تنها در استفاده از 
بسته نامحدود اعمال شــده و در سایر بسته ها تغییری ایجاد 
نخواهد شــد. همچنین پیگیری های لازم برای ارائه توضیح از 
سوی اپراتور دوم تلفن همراه در این زمینه انجام شد اما تاکنون 

توضیحی از سوی این اپراتور اعلام نشده است.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک نوزاد گفت: مصرف شیرخشک در کشور ماهانه ۵ میلیون قوطی است، اما باید 
دو برابر یعنی حدود۱۰ میلیون قوطی تولید شــود تا کمبودی در بازار احســاس نشود.هانی تحویل زاده  در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه از ابتدای سال تاکنون به چند شرکت تولیدکننده شیرخشک نوزاد ارزی برای واردات مواد اولیه داده 
نشده است، گفت: ارز تخصیص داده شده تنها بدهی تعدادی از شرکت ها را کم کرده است.وی با اشاره به اینکه مصرف 
شیرخشک در کشور ماهانه ۵ میلیون و سالانه ۶۱ میلیون قوطی است، افزود: باید حدود ۲ برابر یعنی ۱۰ میلیون قوطی 
شیرخشک در ماه تولید شود تا کمبودی در بازار احساس نشود.رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک نوزاد با اشاره به 
اینکه باید از ظرفیت تمام تولیدکنندگان اســتفاده و تا پایان سال به همین میزان تولید شده تا مشکلی به وجود نیاید، 
گفت: اجازه واردات ۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار قوطی شیرخشــک به ۸ شــرکت فوریتی داده شــده که از این مقدار سهم 
یک شــرکت ترکیه ای ۴ میلیون اســت. یک میلیون قوطی آن وارد گمرک شده و به دلایل نامعلومی هنوز توزیع نشده 
است.  رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک عنوان کرد: اگر کسی بخواهد واردات شیرخشک داشته باشد، راحت تر از 
تولیدکنندگان می تواند ارز دریافت کند.وی در پایان گفت: معتقدیم ابتدا باید همه کارخانه های تولید داخل با تمام ظرفیت های خود کار کنند و اگر بازار تامین نشد 

واردات انجام شود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: علاوه بر رایگان کردن فرانشیز بیماران در دهک های اول تا پنجم، دولت در نظر دارد 
در برنامه هفتم خدمات دیگری را نیز همچون خدمات بیمه تکمیلی برای حمایت از اقشار ضعیف جامعه و دهک های پایین 

درآمدی در نظر بگیرد.به گزارش ایسنا، داود منظور در چهل و ششمین نشست بررسی برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: با حمایت و پشتیبانی نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی، قبلا حکمی مبنی بر رایگان کردن فرانشیز بیماران در دهک های اول تا پنجم تصویب شده است و دولت به دنبال این است که خدماتی شبیه به بیمه 
تکمیلی را نیر در صورت تأمین منابع مورد نیاز به دهک های پایین درآمدی ارائه دهد.رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور در ادامه گفت: الان افرادی که در دهک های 
بالای درآمدی هستند، از خدمات بیمه تکمیلی استفاده می کنند و دهک های پایین عملا فقط خدمات بیمه پایه را می گیرند.منظور سپس با بیان اینکه دولت به دنبال 
اجرای برنامه حمایتی درمان مازاد بر بسته بیمه پایه در بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی برای دهک های پایین درآمدی است، افزود: دولت این اجازه را از مجلس 

می گیرد که برای سه دهک پایین درآمدی، خدماتی را شبیه به بیمه تکمیلی فراهم کند و ان شاءالله منابع اجرای این طرح هم در طول دوره برنامه تأمین می شود.

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک عنوان کرد
جبران کمبود شیرخشک در بازار با تولید ۱۰ میلیون قوطی در ماه

رئیس سازمان برنامه و بودجه خبر داد

ارائه بیمه تکمیلی رایگان برای اقشار ضعیف

مشکل تامین آب شرب در 
هیچ منطقه ای وجود ندارد

ســخنگوی صنعــت آب گفــت: 
برای تامیــن آب در هیچ نقطه ای 
از کشور مشــکل نداریم و در این 
شرایط نیز مدیریت و کنترل فشار 
آب اعمال نمی شــود.فیروز قاسم 
زاده در گفت وگو با ایسنا، با تاکید 
بر اینکه باتوجه به وضعیت منابع 
آبی در حال حاضر برای تامین آب 
شرب در کشور در هیچ منطقه ای از کشور هیچ مشکلی نداریم، اظهار کرد: 
سخت ترین شرایط را در تابستان سال گذشته پشت سر گذاشتیم و اکنون 
هیچ مســاله ای وجود ندارد.وی با اشاره به وضعیت تامین آب در تهران و 
شــهرهای بزرگ نیز گفت: در تهران و شهرهای بزرگ نیز هیچ مشکلی 
برای تامین آب نداریم و شــرایط نرمال اســت و مشکلی وجود ندارد که 
بخواهیم به سمت مدیت و کنترل فشار آب برویم.سخنگوی صنعت آب با 
بیان اینکه با این حال نمی توان گفت با هیچ مشکلی در حوزه آب مواجه 
نیســتیم، تصریح کرد: تغییر اقلیم شرایط خاصی را ایجاد کرده و باتوجه 
به اینکه کشــورمان کشوری است که حدود ۲۵۰ میلیمتر بارش دریافت 
می کند که این میزان یک سوم بارش جهانی است؛ به همین دلیل ایران 
جزو مناطق خشک و نیمه خشک محسوب می شود.قاسم زاده با بیان اینکه 
با روند تغییرات اقلیمی پیش رو، نیازهای ما به شکل فزاینده ای در حال 
افزایش است و محدودیت های آبی تشدید می شود و لاجرم باید به سراغ 
زیرساخت های جدید برویم و همین امر کار را برای مدیریت آب کشور با 
دشواری روبرو می کند، گفت: این تغییرات می تواند در دسترس بودن آب، 
خطر سیل و طراحی و بهره برداری از سیستم های زیرساخت آب را تحت 
تأثیر قرار دهد.وی ادامه داد: با افزایش دمای جهانی، یخچال های طبیعی 
و لایه های یخی ذوب می شوند و به افزایش سطح آب دریا کمک می کنند؛ 
بنابراین این امر تهدیدی برای مناطق ساحلی و مناطق کم ارتفاع است و 
خطر نفوذ آب شور به منابع آب شیرین را افزایش می دهد و به طور بالقوه 
بر طراحی و مکان زیرساخت های ساحلی تأثیر می گذارد. تغییرات اقلیمی 
می تواند بر دسترســی به منابع آب از جمله آب های سطحی و زیرزمینی 
تأثیر بگذارد؛ این امر می تواند بر تامین آب برای مقاصد شــرب، صنعت 
و کشــاورزی تاثیر بگذارد و نیاز به تغییر اســتراتژی های مدیریت آب و 
برنامه ریزی توسعه زیرساخت ها ایجاد کند.به گفته سخنگوی صنعت آب 
با این تفاسیر اکنون هیچ مشکلی برای تامین آب در کشور وجود ندارد و 
به تازگی نیز برنامه هایی در این راستا تدوین شده و تمام تدابیر لازم برای 
تامین آب شرب همه مشترکان درنظرگرفته شده است اما نباید از موضوع 

مدیریت مصرف آب نیز غافل شد.

بهره برداری از نخستین شتابدهنده 
توان بالای کشور در قزوین

ایسنا/قزوین نخستین شــتابدهنده توان بالای کشور صبح امروز ۱۸ آبان ماه 
۱۴۰۲ با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی در قزوین 
به بهره برداری رسید.به گزارش ایسنا، نخستین شتابدهنده توان بالا )ELV( با 
هدف ارتقا و به روزرسانی صنایع پلیمر، سیم و کابل کشور در مرکز پرتودهی 
صنعتی قزوین صبح امروز ۱۸ آبان ماه ۱۴۰۲ به بهره برداری رسید.همچنین 
شتابدهنده ای تحت عنوان »رودوترون« به فاز دوم اجرایی رسیده است که در 
حوزه های کشاورزی، صنایع و ســلامت کارآیی دارد. سید پژمان شیرمردی، 
معاون ســازمان انرژی اتمی و مدیرعامل شــرکت توســعه پرتوها در حاشیه 
مراســم رونمایی از این شتاب دهنده اظهار کرد: با کمک و توجه شرکت های 
دانش بنیان امروز با ابزاری در حوزه فناوری هســته ای روبه رو هستیم که بنابر 
فرمایش مقام معظم رهبری به تحقق انرژی هســته ای منجر شــده است.وی 
عنوان کرد: استان قزوین توانسته شتاب دهنده ای طراحی و عملیاتی کند که 
مثال آن در دنیا کم اســت. چراکه این شتاب دهنده بالغ بر۸۰ درصد بازدهی 
دارد و به نوبه خود یک دستاورد مهم محسوب می شود. این مسئول ادامه داد: 
وجود مجتمع پرتو فرآیند قزوین به ۲ شتاب دهنده مجهز خواهد بود که امروز 
نخستین شتابگر آن افتتاح می شود. این نخستین سامانه پرتودهی با کاربری 
کشاورزی است که می تواند تا ۲۰۰ پوند در ساعت، غلات را پرتودهی کند.وی 
تصریح کرد: سیم و کابل، لاستیک و تایر سازی، نوارهای پلیمری و محصولات 
 ۸-CELV قابل انقباض حرارتی از عمده اهداف صنعت شتاب دهنده الکترونیکی
هســتند، که کمک قابل توجهی به رشــد صنایع خواهند داشت. به گزارش 
ایسنا، مرکز پرتودهی صنعتی قزوین در زمینی به مساحت ۱۲ هکتار احداث 
شده و پرتودهی مواد و محصولات پلیمری، استریلیزاسیون محصولات یک  بار 
مصرف پزشکی، میکروب زدایی و از بین بردن آفات انبارمانی مواد غذایی، انجام 
آزمون های پلیمری به  منظور بررســی خــواص و کنترل کیفی مواد و تعیین 
بــار میکروبی مواد غذایی قبل و بعد از پرتودهی از جمله مهمترین خدمات و 

فعالیت های این مجموعه به شمار می آید.
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به گفته  یک دانشمند در حوزه هوش مصنوعی، تا سال ۲۰۳۱ »تکینگی« 
هوش مصنوعی رخ خواهد داد و این فناوری از کنترل انسان خارج می شود.

به گزارش ایســنا و به نقل از پی ام، یکی از کارشناسان هوش مصنوعی بر 
این باور است که تا »تکینگی« به معنای لحظه ای که هوش مصنوعی دیگر 
تحت کنترل انســان نیســت، کمتر از یک دهه باقی مانده است.این زمان 
بســیار کوتاه تر از پیش بینی های فعلی در مورد جدول زمانی تسلط هوش 
مصنوعی است، به  ویژه با توجه به اینکه در وهله اول تسلط هوش مصنوعی 
به طور جدی تضمین نشــده است.بن گورتزل)Ben Goertzel(، مدیر عامل 
بازار غیر متمرکز »SingularityNET« و دارای مدرک دکترا از دانشگاه تمپل 
که به عنوان رهبر سازمان بین المللی غیرانتفاعی »Humanity+« و انجمن 
هوش عمومی مصنوعی کار کرده اســت می گوید که معتقد است با هوش 
جامع مصنوعی)AGI( سه تا هشت ســال دیگر فاصله داریم. هوش جامع 
مصنوعی اصطلاحی برای هوش ماشــینی است که می تواند با موفقیت هر 
کار فکری ای را که یک انســان قادر به انجام آن باشد، اجرا کند. و این یک 
پیش نیاز برای تکینگی است.چه او را باور کنید یا نکنید، هیچ نشانه ای از 
کاهش ســرعت فشــار هوش مصنوعی وجود ندارد. مدل های زبان بزرگی 
مانند متــا)Meta( و اپن ای آی)OpenAI( به همــراه هوش جامع مصنوعی 
ایکس ای آی )xAI( ایلان ماســک، همگی به شــدت به سمت رشد هوش 
مصنوعی پیش می روند.گورتزل می گوید: این سیستم ها اشتیاق جهان را به 
هوش جامع مصنوعی بسیار افزایش داده اند، بنابراین منابع بیشتری از منابع 
مالی گرفته تا انرژی انســانی وجود خواهد داشت. جوانان باهوش بیشتری 
می خواهند وارد این کار شــوند و روی هوش جامع مصنوعی کار کنند.در 
اوایل دهه ۱۹۵۰ مفهوم هوش مصنوعی برای اولین بار ظهور کرد. گورتزل 
می گوید که توســعه آن توســط ارتش ایالات متحده هدایت می شد و در 
درجه اول به عنوان یک ابزار بالقوه دفاع ملی دیده می شــد. با این حال، به 
تازگی پیشرفت در این زمینه توسط هدایت کنندگان مختلف با انگیزه های 
مختلف انجام شده است. او می گوید: اکنون هوش مصنوعی برای شرکت ها 
درآمد کسب می کند و همچنین برای هنرمندان یا نوازندگان جالب است 
و ابزارهــای جالبی برای بازی در اختیــار کاربران قرار می دهد.با این حال، 
رسیدن به تکینگی نیاز به جهش قابل توجهی از نقطه فعلی توسعه هوش 
مصنوعی دارد.در حالی که هوش مصنوعی امروزی به طور معمول بر روی 
وظایف خاص تمرکز می کند، فشار به سمت حرکت به سوی هوش جامع 
مصنوعی باعث می شود که این فناوری درک انسانی بیشتری از جهان پیدا 
کند و توانایی های آن افزایش یابد. همانطور که هوش مصنوعی به گسترش 
درک خود ادامه می دهد، به طور پیوســته به تبدیل شدن به هوش جامع 
مصنوعی نزدیک تر می شود که برخی می گویند تنها یک قدم با این تکینگی 
فاصله دارد.هوش جامع مصنوعی هنوز وجود ندارد، و برخی از کارشناسان 
هشــدار می دهند که ما واقعا بســیار دورتر از آن چیزی هســتیم که فکر 
می کنیم اگر اصلا به آن برســیم. اما تلاش ها بدون توجه به آن در جریان 
است.به گزارش رویترز، برای مثال، ماسک هوش مصنوعی ایکس ای آی را 
در تابســتان ســال ۲۰۲۳ ایجاد کرد و به تازگی چت بات گروک)Grok( را 
راه اندازی کرده تا به بشریت در جستجوی درک و دانش کمک کند. ماسک 
همچنین هوش مصنوعــی را »مختل کننده ترین نیروی تاریخ« می خواند.

با توجه به اینکه بســیاری از تاثیرگذارترین غول های فناوری مانند گوگل، 
متا و ماسک به دنبال پیشرفت هوش مصنوعی هستند، ظهور هوش جامع 
مصنوعی ممکن است نزدیک تر از آن چیزی باشد که به نظر می رسد. فقط 
زمان نشان می دهد که آیا ما به آنجا خواهیم رسید و آیا این، تکینگی را به 

دنبال خواهد داشت یا خیر.

به گفته یک کارشناس هوش مصنوعی

هوش مصنوعی تا سال ۲۰۳۱ از کنترل 
انسان خارج می شود

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فریاد!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه 
از هامر EV محسوب می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای 
به نام GMD از اواســط قرن ۲۰ میلادی تاسیس شده اســت که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، 
تجهیز وســایل نقلیه برای پلیس نیز توســط GMD انجام می شود. انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا 
فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت 
شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در 
عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این فناوری به عنوان ابزار جانبی برای 

مصارف خاص استفاده خواهد شد.

همگروهی هندبال ایران در آسیا با چین، کره جنوبی و نیوزلند
تیم ملی هندبال مردان ایران در مسابقات قهرمانی آسیا با کره جنوبی، چین و نیوزلند همگروه شد.به گزارش ایسنا، قرعه کشی بیست ویکمین 
دوره مسابقات هندبال قهرمانی مردان آسیا امروز، ۱۹ آبان، با حضور نمایندگان ۱۶ کشور در بحرین، محل برگزاری این بازی ها، انجام شد. 
بر اساس اعلام کنفدراسیون هندبال آسیا چهار تیم قطر، بحرین، عربستان و ایران که در بیستمین دوره مسابقات قهرمانی آسیا در رده های 
اول تا چهارم ایستادند، در سید یک قرعه کشی قرار گرفتند.ایران در گروه B این مسابقات با کره جنوبی، چین و نیوزلند همگروه شد. قرعه 
کشی کامل تیم ها در بیست ویکمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی آسیا: گروه A: قطر - کویت - عمان - چین تایپه گروه B: ایران - کره 
جنوبی - چین- نیوزیلند گروه C: عربستان - عراق - هند - ژاپن گروه D: بحرین - امارات متحده عربی - هنگ کنگ - قزاقستان استرالیا قبل 
از برگزاری قرعه کشی از حضور در مسابقات انصراف داده بود. بیست ویکمین دوره مسابقات هندبال قهرمانی آسیا انتخابی مسابقات قهرمانی 

جهان ۲۰۲۵ کرواسی، دانمارک و نروژ از ۱۱ تا ۲۲ ژانویه ۲۰۲۴- ۲۱ دی تا ۲ بهمن ماه سال جاری - در منامه بحرین برگزار می شود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب رودخانه مه آلود
کتاب رودخانه مه آلود و داســتان های دیگر شامل ۱۴ داستان 
کوتاه از یک نویســنده ی توانای ژاپنی ست که در آن ها می توان 
امتزاج روح ژاپنی با سبک غربی را نظاره کرد. شاید این داستان ها 
دریچه ای بودند برای پیدایش نویســندگان بزرگ نسل کنونی 
ژاپن. دوپو کونیکیدا نویسنده ی ژاپنی که اطلاعات بسیار کمی 
از ابتدای زندگی او در دســترس است، طبق پذیرفته شده ترین 
گفته ها در سال ۱۸۷۱ متولد شد. تجربیات ابتدایی او از زیستن 
در دل روستا و هم زیستی با عناصر طبیعت در شکوفایی قلمش 
نقش به سزایی داشــت و همان طور که بعدها در آثارش نمایان 
شد نوشتارش همواره بازتاب دهنده ی پیوند ناگسستنی روحش 
با طبیعت بود. دوپو همانند بســیاری از جوانان هم عصرش در 
ابتدا راهی توکیو شــد و با پیمودن و آزمودن خود در چندین 
رشته از جمله حقوق و زبان انگلیسی تلاش کرد تا جاه طلبیش 
را ارضا کند، اما این نوشتن بود که همواره در مسیر سرنوشت، 
او را به سوی خود می کشید. آنچه امروز ما از زندگی این نویسنده می دانیم به طور کامل در کتابی با نام »آن روزها« 
که زندگینامه ی دوپوســت و ژوئن ۱۹۰۶ منتشر شد، آمده اســت. در ابتدای کتاب رودخانه مه آلود ناشر انگلیسی 
حدود چهل صفحه از تجربیات زندگی دوپو نوشته است. اینکه چگونه نویسنده شد و چگونه تقریبا در تمام آثارش 
از تجربیات خود برای نوشتن داستان استفاده کرده است. خواندن این چهل صفحه علاوه بر اینکه شما را با خاستگاه 
جهان بینی و سرگذشــت نویسنده آشنا می کند، خود همانند داســتانی کوتاه و پرکشش از عمر کوتاه اما پرمایه ی 
دوپو کونیکیداســت. آنچه در نهایت در خاطر خواننده می ماند تصویر بی تکراری از دل داستان هایش است. پسرکی 
کندذهن که می خواست پرواز کند، پیرمرد قایقرانی که صدایش را گم کرده بود، پسری که با یک کتاب خودسازی 
توانست رشد کند و موفق شود و آن مردم فراموش نشدنی تصاویری هستند که این نویسنده ی ژاپنی با قلم خود به 
زیباترین وجه آن ها را بر بوم خاطرتان نقاشی می کند.سبک ناتورالیستی اکثر داستان ها به شما یادآور می شود که باید 
خواننده ای صبور باشید. این کتاب را به دو دسته از خوانندگان پیشنهاد می کنم. یکی آن هایی که به داستان کوتاه 
علاقه دارند و دیگری کسانی که شناخت هرچند مختصری از ادبیات ژاپن و عناصر آن دارند. امیدوارم از خواندن این 

مجموعه داستان خاطرات شیرین و تصاویر به یاد ماندنی در ذهنتان باقی بماند.

دیوید لینچ 
دیوید لینچ را می توانیم یکی از بهترین کارگردان های حال 
حاضر جهان بدانیم. این فیلمساز بزرگ، با آثار خود ما را به 
دنیایی عجیب و غریب می برد. او جامعه را تکه تکه کرده و 
ســپس از درون به آن می نگرد. او با کمک عناصر سوررئال 
دنیای درونــی شــخصیت هایش را کاوش می کند. دنیای 
فیلم هــای لینچ منطق خــودش را دارد و از قوانین رویاوار 
خودش پیروی می کند. تنها با نگاهی به کارنامه دیوید لینچ 
می توانیم با اطمینان بگوییم که او باید جایگاهی در فهرست 
بهترین کارگردانان جهان داشــته باشــد. اگرچه فیلم های 
لینچ موفقیت بزرگی در گیشه کسب نکرده اند ولی همیشه 
محبوب منتقدان و فیلم دوستان بوده اند. در سال ۲۰۰۳ در 
یک نظرســنجی که از منتقدان فیلم در سراسر دنیا توسط 
روزنامه گاردین انجام گرفت، دیوید لینچ به عنوان بزرگ ترین 
فیلم ساز زندهٔ دنیا برگزیده شد.]۱[ فیلم های وی پر است از 
نمادهای سورئالیستی، سکانس های رؤیاگونه و نظایر آن. وی در نقاشی و مجسمه سازی و موسیقی نیز آثاری 
دارد. وی فیلم های هشــت و نیم )فدریکو فلینی(، سانست بلوار )بیلی وایلدر(، تعطیلات موسیو اولیو )ژاک 
تاتی(، پنجره عقبی )آلفرد هیچکاک(، این یک هدیه است )نورمن زد مک لئود(، آپارتمان )بیلی وایلدر(، جاده 
)فدریکو فلینی(، لولیتا )استنلی کوبریک(، جادوگر شهر از )ویکتور فلمینگ(، اشتروشک )ورنر هرستوگ( و 
سرگیجه )آلفرد هیچکاک( را محبوب ترین فیلم های زندگی خود نام برد. لینچ در خانواده ای از طبقه متوسط 
در میزولا، مونتانا زاده شــد. بیشتر دوران کودکی وی در مسافرت در ایالات متحده سپری شد تا زمانی که 
برای تحصیل نقاشی به آکادمی هنرهای زیبای پنسیلوانیا در فیلادلفیا رفت و در آن جا به ساختن فیلم های 
کوتاه روی آورد. وی سپس به لس آنجلس، کالیفرنیا رفت و در آن جا اولین فیلم بلند خود کله پاک کن، اثری 
ســوررئال در ژانر ترسناک را ساخت که به فیلمی کالت بدل گشت. لینچ می گوید که کارهای او از بسیاری 
جهات بیشــتر به فیلمسازان اروپایی شبیه است تا آمریکایی؛ وی باور دارد که بیشتر فیلم هایی که »روح را 
به هیجان و رقص می آورند« متعلق به کارگردانان اروپایی بوده اند. وی فیلمســازانی مانند استنلی کوبریک، 
فدریکو فلینی، ورنر هرتسوک و ژاک تاتی را تحسین می کند. او همچنین اظهار کرده که فیلم سان ست بلوار 

بیلی وایلدر و لولیتای کوبریک از فیلم های مورد علاقه او هستند.

فرهنگ

با برگزاری رویداد »پتروفن« شــرکت های دانش بنیان با حدود 
۲۳۰ نیاز صنعت پتروشــیمی در ۷ حوزه آشــنا می شــوند تا 
نیازهای این حوزه از ســوی فناوران کشور بومی سازی شود.به 
گزارش ایسنا، رضا ســلطانعلی زاده در نشست خبری رونمایی 
از پوســتر رویداد پتروفــن، با بیان اینکه این رویداد با شــعار 
»پتروشیمی در مســیر نوآوری« برگزار می شود، افزود: رویداد 
پتروفن از ۱۲ تا ۱۴ آذر ماه در ســالن همایش های بین المللی 
صدا و ســیما با هدف تقدیر از شــرکت های دانش بنیان فعال 
در حــوزه نفت و فناوری برگزار می شــود.وی با بیان اینکه این 
رویداد فناورانه بــا دو رویکرد برگزار می شــود؛ رویکرد اول را 
»هم افزایی بین دســتگاه ها« و رویکرد دوم را »برقراری ارتباط 
بین شرکت های دانش بنیان و احصاء نیازهای فناورانه« ذکر کرد 
و یادآور شد: این رویداد به دنبال اقتصادی کردن محصولات و 
فناوری های شرکت های دانش بنیان فعال در حوزه پتروشیمی 
اســت و هلدینگ خلیج فــارس به عنوان بزرگترین شــرکت 
بورســی کشــور، می تواند به مثابه یک بازار بزرگ برای این شــرکت ها عمل کند.سلطانعلی زاده معرفی محصولات 
مرتبط با نیازهای حوزه پتروشیمی تولیدشده در شرکت های دانش بنیان به شرکت های هلدینگ را از مزایای حضور 
شــرکت های دانش بنیان در این رویداد نام برد و خاطر نشــان کرد: برگزاری پنل های تخصصی از دیگر برنامه های 
جنبی رویداد پتروفن اســت. این پنل ها با رویکردهای عرضه ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و پتانسیل های آن و 
الزامات و نحوه همکاری با هلدینگ خلیج فارس همراه خواهد بود.دســتیار معاون علمی رئیس جمهوری در حوزه 
توسعه بازار اقتصاد دانش بنیان و دبیر رویداد »پتروفن« در نشست رونمایی، گفت: ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان 
در زیست بوم فناوری فعالیت دارند که بیش از ۱۰ درصد از این شرکت ها در حوزه پتروشیمی فعالیت می کنند.در 
این نشست همچنین حسن نشان زاده، معاون کسب و کار و برنامه ریزی یکی از شرکت های بخش خصوصی فعال در 
حوزه پتروشیمی، اظهار کرد: اسناد بالادستی ما بر حمایت از شرکت های دانش بنیان و قدرتمند شدن آنها تاکید دارد 
و ما باید خود را به اهداف و چشم اندازهای مندرج در افق ۱۴۰۴ نزدیک تر کنیم؛ چرا که از نیروی انسانی، دانش و 

فناوری در حد مطلوبی برخوردار هستیم. 

دانش بنیان ها در جریان ۲۳۰ نیاز حوزه 
پتروشیمی قرار می گیرند
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